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Referat af møde i Ældrerådet den 5. april 2024 

Dato: 05.04.2024 

 
Deltagere: 

• Erik Strand 
• Erik Thomsen 
• Frank Binderup 
• Flemming Friis Larsen 
• Hans Henrik Olsen 
• Hermand Pedersen 
• Mariann Mehder 
• Marianne Lund 
• Marie Jørgensen 

 
Afbud: 

• Anne Klein 
• Eva Hansen 
• Hanne Trebbien 
• Vivi Skriver 

 
 
 
1. Godkendelse af dagsordenen 

Beslutning: Godkendt. 
 
2. Meddelelser fra formanden 

Beslutning: Årsberetning for 2023 er sendt til Sundheds- og Omsorgsudvalget.  
  
Fra andre: Hans Henrik nævnte, at når der foreligger politisk forlig om ældreformen, kan 
der holdes et fælles lokalt offentligt møde i Roskilde Kommune om det. Der var enighed 
om at Ældrerådet tager initiativ til et sådant møde. 
 
3. Sager til behandling: 

3.1. Fra Danske Ældreråds møde om demens den 7. marts 
Beslutning: Hermand deltog i mødet og orienterede om hovedindholdet og de 
væsentligste pointer. Frank supplerede med information om et link til en kortfilm om 
demens. 
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3.2. Opdatering af demensstrategien 
Beslutning: Betina Arendt og Luna Højmark deltog i punktet og der var dialog om 
udkastet til en revideret strategi baseret på snak med Ældre Sagen og 
Alzheimerforeningen. På baggrund af mødet og de fremkomne bemærkninger fra 
Ældrerådet forelægges den reviderede strategi for Sundheds- og Omsorgsudvalget på 
udvalgets møde den 6. maj 2024. Eventulle yderligere skriftlige bemærkninger skal 
fremsendes senest den 10. april 204. 
 
Afslutningsvis oplyste Betina, at en af distriktslederne i Hjemmeplejen er stoppet. Der 
opslås to stillinger, fordi der er brug for mere nærværende ledelse, således at der 
fremover er tre distriktsledere. Der efterspørges et organisationsdiagram, som udsendes 
til Ældrerådet. 
   
3.3. Ældrerådets møde med Tina Boel den 4. marts 2024. 
Beslutning: Punktet drøftet. 
 
3.4. Offentligt møde i Rådhusets kantine den 17. april kl. 14 
Beslutning: Ældrerådet møder kl. 13.15, rigger til samt sørger for at gangbesværede 
borgere kan komme ind.  
Forvaltningen bestiller kaffe, te og kage til 60 personer. 
Samt får trykt eksemplarer af Ældrerådets årsberetning og pjece. Hans Henrik styrer 
mikrofonen på dagen. 
  
3.5. Ældrerådets pjece. 
Beslutning: Det udsendte forslag til ændret side 3 blev justeret.  
 
3.6. Årsplan for 2024. 
Beslutning: Drøftet. 
 
3.7. Ældrerådets møde med Sundheds- og Omsorgsudvalget 6. maj 2024, kl. 18. 
Beslutning: Det blev aftalt at drøfte dette spørgsmål med udvalget: Hvilke konkrete 
omlægninger/besparelser planlægges på sundheds- og omsorgsområdet i budget 2025?  
   
3.8. Nyt fra grupperne. 
Sundheds- og Omsorgsgruppen:  
Beskæftigelses- og Socialgruppen: 
Plan- og teknikgruppen:  
Klima- og Miljøgruppen:  
Kultur- og Idrætsgruppen:    
Beslutning: Intet til dette punkt. 
 
3.9. Konkrete erfaringer og oplevelser fra dagligdagen fra rådets medlemmer 
Beslutning: Flere medlemmer har modtaget kritik vedr. prisforhøjelserne på Flextur. Et 
medlem af rådet har personligt haft rigtig gode oplevelser med e-hospitalet og hospitalet. 
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3.10. Gensidig orientering fra ældrerådsmedlemmer, der er kontaktpersoner i Bruger- 
og Pårørenderådet. 
Beslutning: På Himmelev Gl. Præstgård har der været tilfredshed med en lille påske 
hilsen til beboerne. På Trekroner er der et stillet et spørgsmål om tyveri af designer 
møbler. På Kastanjehaven tjekkes rollatorer og kørestole af frivillige, da dette er 
pårørendes ansvar. 
 
3.11. 60PLUS. 
Nr. 2 udkommer den 12. juni 2024. Der blev foreslået et gennemgående tema om de 
mange frivilliges store indsats. 
 
4. Høringssvar 

Der er lavet udkast til høringssvar om status på Sundheds- og Omsorgsudvalgets arbejde 
med kernevelfærd. Høringssvaret blev drøftet og justeret. Erik Thomsen forslog en 
ændret udtalelse, som blev nedstemt med stemmerne 8 imod og 1 for. 
    
5. Samskabt Tilsyn 

Der er udarbejdet rapporter om Himmelev Gl. Præstegård, Kastanjehaven  
og Margrethehjemmet efter den nye model. 
 
Beslutning:  
Hans Henrik har haft dialog med forvaltningen om udformning af kvalitetsrapporterne. 
Der er fundet en god løsning på problemet med begrebet ”modenhedsvurderingerne”.  
Angående nøgletallene er der stadig behov for at kunne foretage sammenligninger. 
På Himmelev G. Præstegård er der også gang i en god proces. 
 
6. Sager til orientering: 

6.1. Nyt fra Danske Ældreråd 
Repræsentantskabsmøde på Nyborg Strand 6/5 kl. 11.30 – 17.00 
Marianne Lund, Fleming Friis Larsen og Erik Strand er tilmeldt. Konference 7/5 kl.  8.30 -
15.00 
Marianne Lund er tilmeldt, og hun orienterede om forskellige principielle emner som 
skal behandles på mødet. På Danske Ældreråds hjemmeside findes en række relevante 
artikler. 
  
6.2. Næste ordinære møde i Regionsældrerådet er den 23. april. 
 
7. Eventuelt  

Beslutning: Hans Henrik spurgte til kontering af kørselsudgifter til kvalitetsrådene. 
 
Det næste ordinære møde i Ældrerådet holdes den 29. april 2024. 
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